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Z vědeckého života/ Společné česko-slovenské zasedání kateder správního práva

Společné česko-slovenské zasedání kateder 
správního práva spojené s vědeckou 
konferencí – zpráva z konference
Ve dnech 11.–12. 2024 se na Fakultě právnické Západo-
české univerzity v Plzni konalo Společné česko-sloven-
ské zasedání kateder správního práva spojené s vědeckou 
konferencí, na které byli pozváni členové kateder správ-
ního práva právnických fakult a akademičtí pracovníci 
z dalších vysokých škol v České republice a Slovenské 
republice, na kterých je správní právo vyučováno. Plzeň-
ská katedra správního práva touto akcí navázala na tra-
dici společného setkávání zástupců kateder, které se ko-
nalo naposledy v roce 2019 v Trnavě. Již tehdy plzeňská 
katedra počítala s tím, že další zasedání uspořádá právě 
v Plzni, a to již v roce 2020, nicméně do té doby neznámý 
problém s názvem covid-19 možnost uspořádat tuto akci 
zhatil. Zástupci kateder správního práva se tak na společ-
ném zasedání setkali téměř po 5 letech.

Společné zasedání bylo neformálně zahájeno již ve 
středu 10. 4. 2024, kdy se někteří účastníci setkali na přátel-
ském posezení v plzeňské restauraci u Salzmannů. Oficiál-
ní začátek zasedání pak byl ve čtvrtek 11. 4. od 10:00 hod.,  
kdy prof. Martin Kopecký zahájil vědeckou konferenci 
svým úvodním slovem. Odborné téma konference bylo 
zaměřeno na význam díla československého administra-
tivisty a konstitucionalisty prof. JUDr. Jiřího Hoetzela, 
od jehož narození uplyne v letošním roce 150 let. Orga-
nizátoři akce si dali za cíl připomenout nejen místo prof. 
Hoetzela v historii správního práva, ale i zdůraznit to, co 
z jeho díla přetrvalo a jak se tento obor dále posunul a po-
souvá. V souvislosti s hlavním tématem konference byly 
stanoveny tři základní tematické okruhy, na které byl pro-
gram konference zaměřen:
1. Hoetzel – osoba nejen z historie
2. Akt správní – a další úkony veřejné správy
3. Procesní ochrany subjektivních veřejných práv a pro-

sazování veřejného zájmu
V rámci konference bylo předneseno celkem 17 pří-

spěvků. V první části s příspěvkem vystoupili například 
prof. Vladimír Sládeček, který se zaměřil na Jiřího Ho-
etzela jako na spolutvůrce ústavní listiny, prof. Martin 
Kopecký s příspěvkem na téma „K odkazu Slovníku ve-
řejného práva československého (hesel prof. Hoetzela)“, 
doc. Pavel Mates, který představil pojem policie v díle 
Jiřího Hoetzela, či prof. Juraj Vačok z bratislavské práv-
nické fakulty s příspěvkem zaměřeným na vztah ministra 
a ministerstva očima prof. Hoetzela.

Druhý blok konference zahájil děkan Fakulty práv-
nické ZČU dr. Stanislav Balík, který účastníkům přiblížil 
působení Jiřího Hoetzela v právnické obci. Následně vy-
stoupil s příspěvkem na téma „Jednotné enviromentální 

stanovisko jako nová forma správní činnosti“ doc. Voj-
těch Stejskal, dále pak například dr. Martin Škurek z olo-
moucké právnické fakulty či dr. Petr Černý z Univerzity 
Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem.

Z vystupujících v rámci třetího bloku konference 
je možné dále příkladmo zmínit například doc. Lukáše 
Potěšila z Masarykovy univerzity, který vystoupil s pří-
spěvkem zaměřeným na ochranu veřejných subjektivních 
práv a prosazení veřejného zájmu při nezahájení správ-
ního řízení z moci úřední, či ze slovenských zástupců  
doc. Michala Maslena z trnavské právnické fakulty.

První den společného zasedání byl zakončen prohlíd-
kou Plzeňského pivovaru, kde mohli účastníci konferen-
ce ochutnat tradiční pivo Pilsner Urquell čepované pří-
mo z dubových ležáckých sudů, a následným posezením 
v restauraci Na Spilce, kde bylo mimo jiné navázáno na 
diskuzi k odborné části konference, která byla započata 
již během dne v jednotlivých blocích konference.

Pátek 12. 4. 2024 byl pak věnován společnému pra-
covnímu zasedání kateder správního práva, kdy mezi 
účastníky byly sdíleny nejnovější poznatky a zkušenosti 
z výuky správního práva, současně byly představeny sou-
časné koncepce výuky správního práva a aktuality z jed-
notlivých kateder 

I výuka správního práva je samozřejmě spojena s růz-
nými inovacemi a modernizací, které byly účastníky pře-
destřeny, kdy těmto se nelze vyhnout a je potřeba s nimi 
postupně pracovat. V rámci společného zasedání nicméně 
převládl jednoznačný názor, že státní závěrečné zkoušky 
a postupové zkoušky by měly být nepochybně konány 
v ústní podobě, tak jak je na právnických fakultách dlou-
hodobým zvykem. 

Společného zasedání se zúčastnili zástupci všech práv-
nických fakult z České republiky, dále se zúčastnili zá-
stupci z Právnické fakulty Univerzity Komenského v Bra-
tislavě, z Právnické fakulty Trnavské univerzity v Trnavě 
a Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košicích. Z dalších 
vysokých škol v České republice pak zasedání navštívili 
zástupci Policejní akademie, Univerzity Jana Evangelisty 
Purkyně v Ústí nad Labem a Univerzity Pardubice.

Společné setkání bylo jak ze strany organizačního 
týmu, tak i zejména ze strany samotných účastníků hod-
noceno pozitivně a již nyní se všichni těší na setkání dal-
ší, kdy toto by se mělo konat příští rok v Bratislavě. 

JUDr. Jana Kotounová, Ph.D.
Katedra správního práva 
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